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PROTOKÓŁ Nr VI/2024 

z sesji RADY MIASTA WĄBRZEŹNO 

 

z dnia 20 listopada 2024 r. 

 

 

     Sesja Rady Miasta Wąbrzeźno odbyła się w Sali nr 19 Urzędu Miasta Wąbrzeźno przy ulicy 

Wolności 18 i trwała od godz. 13.30 do godz. 14.50. 

Ad 1 

      Otwarcia VI sesji Rady Miasta Wąbrzeźno dokonała jej Przewodnicząca pani Małgorzata 

Biewald. Następnie pani Małgorzata Biewald  poinformowała, że zgodnie z art. 20 ust. 1b 

ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym obrady będą transmitowane  i utrwalone 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

   Powitała zgromadzonych: Radnych Rady Miasta Wąbrzeźno (załącznik nr 1), Burmistrza 

Wąbrzeźna pana Tomasza Zygnarowskiego, Zastępcę Burmistrza pana Wojciecha 

Trzcińskiego panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta, Radcę Prawną Urzędu Miasta, 

dyrektorów miejskich jednostek oświatowych i kulturalnych, prezesów miejskich spółek, 

pracowników Urzędu Miasta, a także mieszkańców, oglądających obrady za pośrednictwem 

Miejskiej Telewizji Kablowej. 

Ad 2 

   Pani Małgorzata Biewald na podstawie listy obecności stwierdziła quorum. Oznajmiła, że  

w obradach uczestniczy 15 radnych.  

  Ad 3 

    Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Informacja o pracy Burmistrza Wąbrzeźna w okresie międzysesyjnym. 

5. Przyjęcie Stanowiska Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie ogłoszenia Roku Bernarda 

z Wąbrzeźna. 
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6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024-2037. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miasto 

Wąbrzeźna na 2024 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia, poboru, terminów płatności i wysokości stawek 

oraz wprowadzenia zwolnienia w opłacie od posiadania psów. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Miejskiego Programu Wspierania Rodziny na 

lata 2025-2027. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu 

ich pobierania. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Miasto 

Wąbrzeźno z organizacjami pozarządowymi w roku 2025. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Miasta Wąbrzeźno na lata 

2024-2030”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia Gminy Miasto Wąbrzeźno ze Spółdzielni 

Socjalnej „Baza”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenie stawki tej opłaty. 

16. Wolne głosy. 

17.  Zamknięcie VI sesji Rady Miasta. 

Nikt nie złożył wniosku w przedmiocie zmiany porządku obrad VI sesji Rady Miasta 

Wąbrzeźno.  

Ad 4 

    Pan Tomasz Zygnarowski zapoznał  Radnych Rady Miasta z Informacją o pracy Burmistrza 

w okresie międzysesyjnym.  

Ad 5  

     Radny pan Paweł Becker poinformował, że w roku 2025 przypada 450 rocznica urodzin 

Ojca Bernarda z Wąbrzeźna jednego z najwybitniejszych mieszkańców naszego miasta, mnicha 

Benedyktyńskiego. Wyjaśnił, że podjęcie przez Radę Miasta Stanowiska w sprawie ogłoszenia 
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Roku Bernarda z Wąbrzeźna ma celu uczczenie powyższej postaci oraz zwrócenia uwagi na 

jego postawę życiową. Ponadto przyjęcie Stanowiska pozwoli zaoferować możliwość 

organizacji wydarzeń, które mogą przybliżyć sylwetkę Ojca Bernarda z Wąbrzeźna. 

 

Stanowisko Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie ogłoszenia Roku Bernarda z Wąbrzeźna 

zostało podjęte przy 15 głosach „za”. 

Ad 6 

    Pani Małgorzata Biewald poinformowała, że wszystkie złożone na VI sesję Rady Miasta 

Wąbrzeźno projekty uchwał zostały przedstawione i omówione podczas wspólnego 

posiedzenia wszystkich komisji Rady Miasta, które odbyło się w dniu  19 listopada br. 

o godzinie 13.30. Oznajmiła, że w dniu dzisiejszym na sesji Rada będzie uchwały przyjmować 

w drodze poszczególnych głosowań. 

      Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, na podstawie art. 232 ustawy o finansach publicznych 

dokonuje się zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej w zakresie planowanego wykonania 

dochodów i wydatków budżetu w roku 2024. 

W WPF zmianie nie ulega deficyt do kwoty 4.300.000,00 zł. 

W przedstawionym WPF w załączniku przedsięwzięć wprowadza się: 

1) w wydatkach bieżących: 

- zmiany do projektu Klucz do uczenia 3,0 po aneksie do umowy i otrzymaniu środków 

wydatki bieżące o 2.340,00 zł na lata 2024-2026, w 2024 roku stanowić będą po zmianie 

3.222,00 zł, a w 2025 roku będą wynosić 12.017,00 zł, w 2026 r. 13101,00 zł. Razem 

28,340,00 zł, 

2) w wydatkach majątkowych: 

- zmianę w finansowaniu zakupu obiektu Żłobka w ramach projektu Maluch +, zakup nastąpi 

w 2025 roku. Wartość zadania 3.555.435,88 zł zaplanowana do zapłaty na rok 2025, 

- zmianę do projektu Utworzenie terenów rekreacyjnych nad J Frydek w Wąbrzeźnie 

w związku ze zmianą harmonogramu realizacji zadania na lata 2025-2026, wydatki roku 

2025 to 56.000,00 zł, kluczowa realizacja zadania będzie miała swój finał w 2026 roku 

z płatnością 1.328.650,70 zł. Razem 1.384.650,70 zł, 

- korekta środków finansowych zaplanowanych na spłatę realizowanego 

zadania:„Przebudowa dróg na Osiedlu Ptasim i Osiedlu Owocowym" na kwotę 140.000,00 zł, 

wartość zadania łącznie 17.270.841,00 zł w tym w 2024 roku 8.624.085,50 zł, 
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- zmiana finansowania budynków mieszkalnych zgodnie z ogłoszonym postępowaniem 

przetargowym na lata 2025-2026. Łączna wartość zadania 10.429.267,34 zł, w tym 2025 r. 

4.152.305,04 zł, w 2026 r. 6.149.305,04 zł, 

- korektę do realizacji zadania Modernizacja Wąbrzeskiego Domu Kultury na rok 2025 na 

kwotę 5.550.000,00 zł, po zmianie projektu, 

- Korekta do finansowania zakupu terenu po kotłowni na ul. Okrężnej, zgodnie z zapisami 

aktu notarialnego, łączna wartość to 736.770,00 zł, w latach 2024-2027. 

Zmiany w WPF odzwierciedlają zmiany ujęte w planowanej zmianie budżetu na 20.11.2024 

r. i ujęte są w korekcie objaśnień do niniejszej uchwały. 

Uchwała Nr VI/51/24 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Wąbrzeźno na lata 2024-

2037 została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 7 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że  zmiany budżetu miasta na 2024 rok obejmują:  

Dochody miasta na 2024 rok po zmianach 20 listopada 2024 roku zmniejszają się 

o kwotę 4.106.603,86 zł, w tym: 

1)wprowadza się środki przyznane przez Ministra Finansów i zawarte w projekcie uchwały 

z 30 października 2024 r. w kwocie 2.000.000, zł, 

2)wprowadza się zmianę zmniejszającą dochody z tytułu środków na projekt „Utworzenie 

terenu rekreacyjnego nad Jeziorem Frydek” w związku z realizacją zadnia w latach 2025-2026 

na kwotę 482.447,54 zł, 

3)wprowadza się zmniejszenie dochodów z tytułu sprzedaży mienia gminy w związku 

z brakiem zainteresowania potencjalnych nabywców o kwotę 1.450.000,00 zł, 

4)wprowadza się zmianę zmniejszającą dochody z tytułu środków z KPO na projekt „Maluch 

+” w związku z zakupem obiektu żłobka w  2025 na kwotę 1.953.624,05 zł, 

5)zmniejsza się planowane dochody o środki z FR Polski Ład na modernizację WDK 

o kwotę 2.495.000,00 zł, zadanie planowane do realizacji na 2025 r., 

6)wprowadza się zmianę do projektu „Klucz do uczenia 3,0”, w związku ze zmianą 

klasyfikacji i zwiększeniem kwoty dofinansowania o 2.340,00 zł na lata 2024-2026, 

7)wprowadza się dochody w oświacie z rachunków wydzielonych oświaty na kwotę 

140.000,00 zł, 

8)wprowadza się dochody z tytułu odsetek, kosztów upomnień itp. na kwotę 18.300,00 zł, 
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9)wprowadza się dochody z tytułu odzyskanych niesłusznie pobranych zasiłków i z tytułu 

usług opiekunek w MOPS na kwotę łączną 40.000,00 zł, 

10)wprowadza się kwotę 36.167,73 zł w związku z realizacją programu Asystent rodziny, 

Wydatki miasta na 2024 rok po zmianach 20 listopada 2024 roku zmniejszają się 

o kwotę 4.106.603,86 zł, w tym: 

11)rozwiązuje się rezerwę inwestycyjną Burmistrza Wąbrzeźna na kwotę 200.000,00 zł, 

12)wprowadza się zmniejszenie wydatków inwestycyjnych dotyczących projektu „ 

Utworzenie terenu rekreacyjnego nad Jeziorem Frydek”, na kwotę 482.447,54zł, w związku 

z realizacją projektu w latach 2025-2026, 

13)wprowadza się zmniejszenie wydatku inwestycyjnego z BO -hala ekspozycyjno-

magazynowa dla OSP, na kwotę 69.000,00 zł, zadanie przeniesione na 2025 r., 

14)wprowadza się zmniejszenie wydatków inwestycyjnych o kwotę 20.000,00 zł na 

podniesienie standardu oświetlenia, zadanie zrealizowane w innej formule, 

15)zmniejsza się planowane wydatki o środki z FR Polski Ład na modernizację WDK 

o kwotę 2.495.000,00 zł, i środki własne o 202.460,00 zł, zadanie planowane do realizacji na 

2025 r., 

16) zmniejsza się o 20.000,00 zł, wydatki inwestycyjne w SP nr 2 i SP nr 3 przeznaczając 

środki na wypłaty wynagrodzeń i pochodnych, 

17)wprowadza się kwotę 36.000,00 zł dla SP nr 3 na zakup pieca kondensacyjnego, środki 

przekazane z wydzielonego rachunku dochodów własnych przy szkole, 

18)wprowadza się 140.000,00 zł na wydatki dotyczące przebudowy dróg na os. Ptasim 

i Owocowym, 

19)wprowadza się zmniejszenie na odszkodowania za przejęte grunty w kwocie 

169.800,00 zł, 

20)wprowadza się dla MOPS środki na realizację programu Asystent rodziny w kwocie 

36.167,73 zł, 

21)wprowadza się kwotę na wydatki dla SP nr 2 łącznie 545.400,00 zł, 

22)wprowadza się kwotę na wydatki dla SP nr 3 łącznie 330.873,00 zł, 

23) wprowadza się kwotę na wydatki dla MOPS łącznie 126.167,73 zł 

24)wprowadza się zmniejszenie na wydatki i zakupy inwestycyjne w MZUK na łączną 

kwotę 174.365,00 zł, 

25)wprowadza się zwiększenie wydatków na obsługę Specjalnej Strefy Parkowania 

w kwocie 45.673,81 zł, w związku ze wzrostem stawki za obsługę zadania w 2024 r. 

26)wprowadza się 9.000,00 zł na operaty szacunkowe i podziały dla Wydziału IG, 
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27)wprowadza się przesunięcia w wydatkach urzędu w związku z bieżącą realizacją zadań 

na kwotę łączną 108.000,00 zł, 

28)zwiększa się kwotę na obsługę długu z tytułu odsetek w związku z utrzymaniem stawek 

Wibor na niezmienionym poziomie o 60.000,00 zł, 

29)wprowadza się zwiększenie dotacji dla Fundacji Jedno Słońce o 200.000,00 zł, 

równocześnie zmniejszając dotację dla Przedszkola ALPIDO o 60.000,00 zł, i  dla Fundacji 

Jedno Słońce w zakresie wczesnego wspomagania rozwoju dziecka tez o 60.000,00 zł, 

30)zwiększa się o 10.000,00 zł planowane środki na dotacje dla stowarzyszeń, 

31)wprowadza się zmiany między paragrafami w wydatkach WCPTiIS na kwotę 800,00 zł 

na wniosek Dyrektora WCPTiIS, 

32)wprowadza się na wypłatę dodatków mieszkaniowych kwotę 124.356,00 zł, 

33)zmniejsza się o 68.110,00 zł wydatki w gospodarce komunalnej, które nie będą 

wykonane a równocześnie zwiększa się pozycje zagrożone brakiem środków na płatności do 

końca 2024 r. w kwocie 69.000,00 zł, w tym zwiększa się wydatki na zapłatę za energię 

o kwotę 50.000,00 zł, 

34)wprowadza się korektę w ramach środków bieżących MZUK zgodnie z potrzebami wg 

wniosku Kierownika, na kwotę 19.000,00 zł, po stronie zwiększeń i na 11.300,00 zł po stronie 

zmniejszeń. 

 

Uchwała Nr VI/52/24 Rady Miasta Wąbrzeźno zmieniająca uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Miasto Wąbrzeźno na 2024 r. została podjęta przy 15 

głosach „za”. 

Ad 8 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że zgodnie z art. 10 ust.1 ustawy o podatkach i opłatach 

lokalnych Rada Miasta określa w drodze uchwały wysokość stawek podatku od środków 

transportowych na rok podatkowy 2025. Stawki podatku od środków transportowych są zróżnicowane 

w zależności od dopuszczalnej masy całkowitej, wpływu na środowisko naturalne, rok produkcji, na 

liczbę miejsc do siedzenia. Oznajmił, że proponuje podwyższenie stawki podatku od środków 

transportowych o 2,7% czyli analogicznie jak w przypadku podatku od nieruchomości.  

Proponowane stawki są zgodne z obwieszczeniem Ministra Finansów z dnia 25 lipca 2024 r. (M.P. z 

2024 r. poz. 716) w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2025 rok. 

Uchwała Nr VI/53/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych została podjęta przy 15 głosach „za”. 
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Ad 9 

 

Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że na podstawie art. 18a ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. 

o podatkach i opłatach lokalnych Rada Miasta niniejszą uchwałą wprowadza na terenie miasta 

Wąbrzeźno opłatę od posiadania psów, określa wysokość stawki oraz zasady poboru opłaty na kolejny 

rok podatkowy tj. 2025. Stawki opłaty zostały podwyższone. Zmianie uległa również wysokość 

maksymalnej stawki, która nie może przekroczyć 178,26 zł,  zgodnie z obwieszczeniem Ministra 

Finansów z dnia 25 lipca 2024 r. (M.P. 2024 r. poz. 716) w sprawie górnych granic stawek kwotowych 

podatków i opłat lokalnych na 2025 rok. Oznajmił, że wzrost opłaty od posiadania psów z kwoty 115 zł 

do kwoty 170 zł stanowić ma przede wszystkim bodziec dla właścicieli psów aby skutecznie dokonywali 

czipowania zwierząt. Podkreślił, że czipowanie ma celu zapewnienia bezpieczeństwa mieszkańcom 

miasta ale także zwierzętom. Wyjaśnił, że właściciele psów, którzy zaczipują swoje zwierzęta zostają 

zwolnieni z uiszczania opłaty od posiadania psów.  

 

Uchwała Nr VI/54/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie ustalenia, poboru, terminów 

płatności i wysokości stawek oraz wprowadzenia zwolnienia w opłacie od posiadania 

psów została podjęta przy 15 głosach „za”. 

 

Ad 10 

Pani Anna Wróblewska Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wąbrzeźnie 

poinformowała, że obowiązek podjęcia uchwały wynika z art. 176 pkt. 1 i art. 179 ust.2 ustawy 

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, który nakłada na gminy konieczność 

opracowania i realizacji 3-letnich gminnych programów wspierania rodziny, który jest 

uzupełnieniem wielu zadań dot. wspierania rodziny postawionych przed gminą. Program ma za 

zadanie usprawnić i usystematyzować proces pomagania rodzinom przeżywającym trudności 

związane z prawidłową opieką i wychowywaniem dzieci oraz prowadzenia gospodarstwa 

domowego. Oznajmiła, że źródłem finansowym programu będą środki własne gminy. 

Przewiduje się również możliwość finansowania części zadań ze środków budżetu państwa 

oraz środków pozyskanych z Unii Europejskiej w ramach działań wspólnotowych. 

 

Uchwała Nr VI/55/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie przyjęcia Miejskiego 

Programu Wspierania Rodziny na lata 2025-2027 została podjęta przy 15 głosach „za”. 
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Ad 11 

    Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald przekazała, że podczas wczorajszego 

wspólnego posiedzenia wszystkich komisji Rady szczegółowo omówiono projekt w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 

z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat oraz trybu ich pobierania. Zapytała czy Radni mają jakieś pytania lub 

wątpliwości. Wobec braku pytań przystąpiła do procedury głosowania.  

Uchwała Nr VI/56/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 

od opłat oraz trybu ich pobierania została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 12 

Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza poinformował, że  Gmina Miasto Wąbrzeźno 

prowadzi współpracę z organizacjami pozarządowymi. Ustawa z dnia 24 kwietnia 2003 r. 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie określa sferę zadań publicznych, w której 

samorząd powinien współpracować z organizacjami pozarządowymi. Powyższa ustawa 

nakłada na organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego obowiązek uchwalenia 

rocznego lub wieloletniego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ww. ustawy. Program określa cele i zasady 

współpracy, zakres przedmiotowy, formy i priorytetowe obszary, okres i sposób realizacji 

programu a także wysokość środków przeznaczonych na jego realizację. Dodał, że wysokość 

środków planowanych na realizację programu w 2025 r. została znacząco zwiększona 

i wynosi 800 000 zł. 

Uchwała Nr VI/57/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie przyjęcia Programu 

współpracy Gminy Miasto Wąbrzeźno z organizacjami pozarządowymi w roku 2025 

została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 13 

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że w dniu wczorajszym podczas wspólnego posiedzenia 

wszystkich komisji Rady przedstawiona została prezentacji multimedialna przez autorów 

przygotowanej dla Gminy Miasto Wąbrzeźno „Strategii Rozwoju Miasta Wąbrzeźno na lata 

2024-2030”. Następnie pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że Gmina Miasto Wąbrzeźno 

posiada Strategę opracowaną na lata 2011-2030. Jednak mając na uwadze bardzo dużą ilość 
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wydarzeń, które miały miejsce w ostatnich latach tj. Covid -19, Wojna na Ukrainie oraz istotną 

zmianę systemu pracy, który przybrał formę tzw. pracy zdalnej i przyspieszonym postępie 

technologicznym wywołanym powyższymi zmianami konieczne było podjęcie dział mających 

na celu przyjęcie nowej Strategii Rozwoju Miasta Wąbrzeźna. Dodał, że opracowana nowa 

Strategia Miasta obejmuje okres krótszy czyli lata 2024-2030. Wyjaśnił, że  zmiany w obszarze 

gospodarki, procesów technologicznych oraz oczekiwań mieszkańców postępują bardzo 

szybko i prawdopodobnie powyższa Strategia Miasta będzie poddawana kolejnym zmianom. 

Przekazał, że Strategia definiuje atuty i wyzwania wynikające z uwarunkowań rozwoju, 

wskazuje wizję, cele strategiczne oraz kierunki działań wyznaczone do realizacji w okresie jej 

obowiązywania. "Strategia Rozwoju Miasta Wąbrzeźno na lata 2024-2030" pozwala określić 

najbardziej efektywne działania gwarantujące skuteczny rozwój całego obszaru, co 

bezpośrednio wpływa na rozwój infrastruktury, przedsiębiorczości oraz powstanie nowych 

inicjatyw społecznych. Strategia wpływa również na budowę wizerunku miasta Wąbrzeźno, 

która jest także źródłem informacji dla grona podmiotów gospodarczych, społecznych, 

inwestorów i mieszkańców.  

Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że chciałby w sposób szczególny wyartykułować dwie 

ważne kwestie tj. wizję i misję miasta Wąbrzeźno: 

- misja miasta Wąbrzeźno brzmi: „Wąbrzeźno przyjazne mieszkańcom, turystom i inwestorom, 

wspiera lokalną aktywność i wykorzystuje w sposób inteligentny posiadany potencjał.                

TU WARTO ŻYĆ!”, 

- wizja miasta Wąbrzeźno brzmi następująco: „Wąbrzeźno w 2030 roku to miejsce 

wyróżniające się atrakcyjną przestrzenią do życia, pracy, aktywności lokalnej i wypoczynku 

dla wszystkich grup społecznych. Miasto wyposażone w nowoczesną infrastrukturę, dzięki 

której mieszkańcy czują się tu bezpiecznie i komfortowo. Wyjątkowa estetyka przestrzeni 

publicznej, walory przyrodnicze i położenie nad trzema jeziorami wpływa na to, iż Wąbrzeźno 

to miejsce przyjazne mieszkańcom, turystom i inwestorom”. 

 

Uchwała Nr VI/58/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju 

Miasta Wąbrzeźno na lata 2024-2030” została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 14 

Pan Wojciech Trzciński Zastępca Burmistrza poinformował, że Uchwałą Nr XXXV/216/18 

Rady Miasta Wąbrzeźno z dnia 31 stycznia 2018 r. Rada wyraziła zgodę na założenie 

Spółdzielni Socjalnej BAZA z siedzibą w Wąbrzeźnie. W spółdzielni tej Gmina Miasto 
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Wąbrzeźno jest członkiem założycielem, posiada również trzy udziały członkowskie o łącznej 

wartości 1 800,00 zł. 

Głównym celem Spółdzielni jest umożliwienie osobom zagrożonym wykluczeniu 

społecznemu, w tym bezrobotnym, niepełnosprawnym, aktywizacji zawodowej a także 

prowadzenie działalności społecznej i oświatowo-kulturalnej na rzecz osób zatrudnionych 

w Spółdzielni oraz działań w sferze pożytku publicznego zgodnie z ustawą o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Uwzględniając zmiany jakie ostatnio zaszły w Spółdzielni Socjalnej BAZA, Gmina Miasto 

Wąbrzeźno rozważyła realnie uczestnictwo w dalszej działalności tej instytucji. W Spółdzielni 

nastąpiła zmiana na stanowisku prezesa, z czym wiążą się nowe perspektywy umożliwiające 

jej funkcjonowanie. Pojawiły się nowe możliwości rozwoju i realizacji zadań spółdzielni. 

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom nowego Zarządu Spółdzielni chcemy umożliwić 

pozyskanie nowego strategicznego partnera. 

Gmina Miasto Wąbrzeźno mając powyższe na uwadze nie widzi możliwości dalszego 

funkcjonowania w strukturze Spółdzielni, a zarazem nie może blokować jej pozyskiwania 

partnerów umożliwiających jej funkcjonowanie. 

 Podjęcie decyzji o wystąpieniu ze Spółdzielni Socjalnej BAZA z siedzibą w Wąbrzeźnie 

stanowi uprawnienie Rady Miasta Wąbrzeźno, natomiast dokonanie czynności formalnych, 

stanowiących następstwo podjętej przez Radę uchwały dokonane będzie przez Burmistrza 

Wąbrzeźna. 

Uchwała Nr VI/59/24 Rady Miasta Wąbrzeźno w sprawie wystąpienia Gminy Miasto 

Wąbrzeźno ze Spółdzielni Socjalnej „Baza” została podjęta przy 15 głosach „za”. 

Ad 15 

     Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że po trzech latach należy ponownie zmierzyć się 

z bardzo trudnym tematem dotyczącym opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów 

komunalnych, który elektryzuje mieszkańców, prowadzi wielu rozmów i zawsze również wiąże 

się z podwyżką kwoty za śmieci. Przypomniał, że trzy lata temu stawka opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych podniesiona została z 16 zł na 26 zł. Obecnie po trzech lata konieczne 

było ponowne wyłonienie wykonawcy zadania oraz ustalenie takiej stawki opłaty, która 

pozwoli na nieobciążanie budżetu miasta kosztami funkcjonowania systemu odpadów 

komunalnych, a także pozwoli na sprawne jego obsługiwanie i administrowanie.  

    Pan Tomasz Zygnarowski poinformował, że dotychczasowa roczna opłat wynikająca 

z poprzedniej umowy z firmą Ekosystem wykonawcą zdania kształtuje się na poziomie 

4.242.781,00 zł. Obecna oferta złożona przez firmę Ekosystem stanowi kwotę 5.801.531,00 zł 
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i jest to 36,74% więcej w porównaniu do kwoty poprzedniej. Następnie pan Tomasz 

Zygnarowski oznajmił, że należy pamiętać, iż oprócz przekazywania środków pochodzących 

z wpłat mieszkańców miasta bezpośrednio do wykonawcy usługi odbioru i zagospodarowania 

odpadów komunalnych tj. firmy Ekosystem określone koszty ponosi również Urząd Miasta 

Wąbrzeźno. Dotyczy to między innymi pełnego etatu pracownika wyznaczonego do obsługi 

systemu, części etatu Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej a także 

części etatów księgowych i administracyjnych. Oświadczył, że po dokonaniu analiz 

stwierdzono, że przyjmując kwotę 36.50 zł miesięcznie od osoby zamieszkującej daną 

nieruchomość budżet miasta nie będzie obciążony dodatkowymi kosztami funkcjonowania 

systemu odpadów komunalnych w Wąbrzeźnie. Zaznaczył, że wysokość stawki opłaty 

w dużym stopniu uzależniona jest od ilości wytwarzanych w gospodarstwa domowych 

odpadów komunalnych oraz poziomu ich segregacji. Dodał, że w latach 2023-2024 ilość 

wytwarzanych odpadów komunalnych wzrosła około 8-9%. Podkreślił, że jedynym sposobem 

na ewentualną obniżkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi jest skuteczna 

segregacja. Dodał, że podczas wczorajszego wspólnego posiedzenia wszystkich komisji bardzo 

negatywną opinię na temat segregacji odpadów w Wąbrzeźnie wyraził Radny pan Jarosław 

Stachowski pracownik firmy Ekosystem, który na co dzień obserwuje powyższy proces. W 

związku z powyższym konieczną obecnie ścieżką jest podniesienie opłaty za odpady 

komunalne i jednoczesne podjęcie działań zmierzających do edukacji mieszkańców w zakresie 

prawidłowej i skutecznej segregacji. Poinformował, że po trzech latach funkcjonowania 

poprzedniej umowy Gmina Miasto Wąbrzeźno zmuszona jest dopłacić do systemu odpadów 

komunalnych kwotę 115.000,00 zł na koniec 2024 roku. 

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że obecna umowa z firmą Ekosystem będzie zawarta 

na 1 rok, a nie jak poprzednio na okres 3 lat.  

Uchwała Nr VI/60/24 Rady Miasta w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty została 

podjęta przy 13 głosach „za” 2 głosach „przeciw”.  

Ad 16  

   Radny  pan Jarosław Stachowski odnosząc się do tematu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi przekazał, że rzeczywiście cześć mieszkańców Wąbrzeźna nie segreguje swoich 

śmieci lub segreguje niewłaściwie. Oznajmił, że firma Ekosystem podejmuje różnego rodzaju 

działania promujące segregację odpadów w postaci informacji dołączonej do harmonogramu 

wywozu śmieci, która jest przekazywana właścicielom nieruchomość, a także kolorowanek dla 
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dzieci mających na celu naukę poprawnej segregacji. Następnie pan Jarosław Stachowski 

przekazał, że w jego zdaniem podwyżka podjętej dziś opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi wynika między innymi z długiego terminu obowiązywania poprzedniej umowy, 

który wynosił trzy lata. Dodał, że przez ostanie trzy lata nastąpiły duże zmiany w aspekcie 

ekonomicznym. Dotyczy to przede wszystkim ceny paliw, które sukcesywnie wzrastały co 

również przyczyniło się do wzrostu kosztów systemu odpadów komunalnych w Wąbrzeźnie.  

    Pan Tomasz Zygnarowski oznajmił, że bazując na doświadczeniu w przedmiocie regulacji 

cen wody i ścieków można powiedzieć, iż mieszkańcy bardzo szybko zapominają, że przez 

kilka lat nie było żadnych podwyżek lecz zawsze bardzo mocno rozpamiętują wysokość 

podwyżki bieżącej.  

    Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że jednym z tematów ujętych w przygotowanej 

informacji o pracy burmistrza w okresie międzysesyjnym była debata zorganizowana przez 

Młodzieżową Radę Wąbrzeźna dotycząca zużytej odzieży i „dawania drugiego życia odzieży”. 

Dodał, że zainteresowanie młodzieży powyższym tematem napawa optymizmem i świadczy 

o  ym, że młodzi ludzie dostrzegają problemy ochrony środowiska.   

      Radny pan Grzegorz Banaś w imieniu własnym oraz mieszkańców miasta podziękował 

Burmistrzowi Wąbrzeźna za podjęcie działań zmierzających do naprawy wjazdów 

zlokalizowanych przy ul. Grudziądzkiej oraz naprawy ubytków w nawierzchni jezdni. 

      Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że odbyło się spotkanie mieszkańców ulicy 

Grudziądzkiej oraz ulicy Wspólnej w przedmiocie uciążliwości wynikającej z funkcjonowania 

boiska do piłki nożnej przy Szkole Podstawowej nr 3. Poprosił Kierownika Wydziału 

Inwestycji, aby przesłał do Radnego pana Grzegorza Banasia pismo stanowiące odpowiedź do 

mieszkańców celem powzięcia informacji o kierunku działania.  

     Radny pan Robert Ratajczak przekazał, że chciałby ponownie odnieść się do tematu, który 

już wcześniej poruszał, a mianowicie aktualnego stanu technicznego ulicy Wolności 

i obluzowanych kostek brukowych. Oznajmił, że zdaje sobie sprawę z tego, iż ulica Wolności 

znajduje się w zarządzie Powiatu Wąbrzeskiego lecz mając na względzie bezpieczeństwo 

należy powyższy problem zasygnalizować i zgłosić właścicielowi drogi.  

    Pan Tomasz Zygnarowski poprosił panią Dorotę Stempską Sekretarz Miasta aby w związku 

z wnioskiem Radnego Roberta Ratajczaka przygotować pismo do Zarządu drogi ul. Wolności.  

   Radna pani Iwona Ciesielska – Dąbrowska odnosząc się do omawianej wcześniej kwestii 

segregacji odpadów komunalnych oznajmiła, że można rozważyć zamieszczenie stosownej 
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informacji i instrukcji dla mieszkańców na boksach śmietnikowych zlokalizowanych przy 

budynkach wielorodzinnych.  

  Pani Marzanna Wiśniewska Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

poinformowała, że obowiązek zamieszczenia informacji dotyczącej segregacji odpadów należy 

do właściciela nieruchomości. Przekazała, że nie wszystkie Wspólnoty Mieszkaniowe 

funkcjonujące na terenie Gminy Miasto Wąbrzeźno wywiesiły powyższą informację w swoich 

boksach śmietnikowych.  

   Pan Tomasz Zygnarowski przekazał, że Gmina Miasto Wąbrzeźno bardzo aktywnie promuje 

aplikację M-mieszkaniec. Zaapelował do Radnych Rady Miasta, kierowników wydziałów 

Urzędu, dyrektorów miejskich jednostek organizacyjnych  aby również zachęcali i nakłaniali 

mieszkańców do korzystania z ww. aplikacji. Dodał, że aplikacja M-mieszkaniec przypomina 

o terminach wywozu odpadów komunalnych oraz prawidłowej segregacji śmieci. Następnie 

pan Tomasz Zygnarowski zaproponował aby kwestia edukacji segregacji odpadów 

komunalnych została tematem jednej z Komisji Rady Miasta. Na posiedzenie Komisji można 

zaprosić przedstawicieli firmy Ekosystem i przedyskutować problematykę segregacji odpadów 

komunalnych.  

   Radna pani Iwona Ciesielska – Dąbrowska oznajmiła, że w imieniu mieszkańców miasta 

chciałaby poruszyć temat gołębi przesiadujących na dachu budynku przy ul. 1 Maja gdzie 

zlokalizowana jest „Apteka Majowa”. Wyjaśniła, że gołębie zanieczyszczają chodnik przyległy 

do powyższego budynku. Zapytała czy istnieje możliwość oczyszczania chodnika z odchodów 

przy pomocy specjalistycznej myjki ciśnieniowej.  

   Pani Marzanna Wiśniewska Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

poinformowała, że na terenie miasta z powyższym problemem borykają się dwie Wspólnoty 

Mieszkaniowe zlokalizowane przy ul. 1 Maja. Oznajmiła, że obowiązek oczyszczania chodnika 

i utrzymania w czystości należy do właściciela nieruchomości. Dodała, że gołębie nie należą 

do katalogu zwierząt gospodarskich i wszelkie działanie wymagają specjalnych uzgodnień 

i zgód.  

   Radny pan Michał Lewandowski poprosił aby pracownicy RW TBS zamieścili na boksach 

śmietnikowych zlokalizowanych na terenie osiedla 750 lecia tabliczki z informacją dotyczącą 

prawidłowej segregacji odpadów komunalnych.  

Radny pan Jarosław Stachowski przekazał, że chciałby ponownie zgłosić problem lampy przy 

ul. 1 Maja, która w dalszym ciągu nie jest uruchomiona i nadal się nie pali. 
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      Radny pan Wojciech Bereza poprosił Burmistrza Wąbrzeźna o rozważenie wybudowania 

na jezdni ul. Górnej przejścia dla pieszych. Dodał, że obecnie na całym odcinku ulicy Górnej 

nie ma wyznaczonego żadnego przejścia dla pieszych. Zaproponował aby przejście dla 

pieszych wyznaczy na wysokości ulicy Kościelnej, która ma funkcję pieszo-jezdni.  

     Pan Tomasz Zygnarowski poprosił panią Marzannę Wiśniewską i pana Krzysztofa Grzybka 

aby rozważyli możliwość realizacji wniosku Radego Wojciecha Berezy. Przekazał również aby 

przeanalizować temat ul. Kościelnej oraz propozycję ruchu jednokierunkowego w tzw. tunelu 

ulicy Chełmińskiej, a także przeorganizowania przejścia dla pieszych zlokalizowanego od 

strony Pl. Jana Pawła II.  

    Radny pan Robert Ratajczak przekazał, że chciałby się odnieść do kwestii, którą 

sygnalizował na początku obecnej kadencji Rady, która dotyczy podcięcia suchych gałęzi 

drzew położonych wzdłuż alejki nad jeziorem. Zaproponował aby aktualnie w czasie jesiennym 

kiedy nie ma już na drzewach liści powołać komisję, która wytypuje suche gałęzie do przycinki. 

Zadeklarował, ze chętnie będzie uczestniczył w powyższej komisji i wskaże gałęzie, które 

wymagają przycinki.  

      Pan Tomasz Zygbnarowski przekazał Komendantowi Straży Miejskiej aby wspólnie 

z Radnym Robertem Ratajczakiem w terenie przeprowadził kontrolę stanu drzew położonych 

wzdłuż ścieżek pieszo-rowerowych nad jeziorami.  

     Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald poprosiła Przewodniczących Komisji Rady 

aby przygotowali projekty planów pracy komisji na rok 2025. Oznajmiła, że plany pracy 

komisji należy przygotować na najbliższą sesję Rady, która odbędzie się w grudniu br.  

Ad 17 

       Wobec wyczerpania porządku Przewodnicząca Rady pani Małgorzata Biewald zamknęła 

VI sesję w IX kadencji Rady Miasta Wąbrzeźno w dniu 20 listopada 2024 roku o godzinie 

14.46. Poprosiła o wyłączenie urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
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